

With an area of almost 10 million square kilometres, Canada is the second largest country in the world but it was only last year that Canada's population reached 25 million. In effect, Canada is a unique blend of a highly developed society living on the southern fringes of a largely undeveloped country. The opportunities for growth, development and new investment are thus virtually limitless.

Canada's geography makes it a member of two of the world's greatest geo-political communities: those of the Atlantic and of the Pacific. It also borders on the Arctic Ocean.

As an Atlantic nation, many of our values and institutions are European. For example, our political system is largely British, while civil law in the province of Quebec, which is over 80 per cent French-speaking, is largely founded on the Napoleonic code.

We share a border with the United States from the Atlantic to the Pacific and enjoy the largest bilateral trade relationship in the world.

Our west coast ties us to the Pacific Rim, where Japan is our second largest trading partner. The Pacific Rim will play such an increasingly important role in Canada's economic future that the Government is establishing the Asia Pacific Foundation of Canada to promote Canada's position as a Pacific Rim nation.

In the Arctic where the development and investment opportunities have been known for years, tremendous efforts are already being made to tap potential resources. Only recently however has innovative technology met the natural challenges.

Historic and cultural influences have shaped Canada into a mosaic. We are a bilingual and multicultural society where all the major cultural influences in the world today find free expression and influence our collective life.

Le Canada est le deuxième pays du monde par sa superficie (près de 10 millions de kilomètres carrés) mais ce n'est que l'an dernier que sa population a franchi le cap des 25 millions d'habitants. En fait, le Canada a ceci de singulier qu'on y retrouve une société très développée vivant dans la partie sud d'un pays largement non développé. Ainsi, les possibilités sont pratiquement illimitées en matière de croissance et d'investissements.

Du fait de sa position géographique, le Canada est membre de deux des plus grandes communautés géopolitiques du monde: celles de l'Atlantique et du Pacifique. Il donne également sur l'océan Arctique.

En tant que nation atlantique, bon nombre de ses valeurs et de ses institutions sont européennes. Le système politique est largement britannique, bien que le Code civil de la province du Québec (composée à plus de 80 pour cent de francophones) s'inspire essentiellement du Code Napoléon.

Le Canada partage une même frontière avec les États-Unis de l'Atlantique au Pacifique, et entretient avec ce pays la relation commerciale bilatérale la plus importante du monde.

La côte ouest lie le Canada aux pays en bordure du Pacifique, dont le Japon, deuxième partenaire commercial en importance du Canada. Cette région est appelée à prendre progressivement une importance telle pour l'avenir économique du Canada que le gouvernement a décidé d'établir une Fondation Asie-Pacifique du Canada, chargée de promouvoir la position du pays en tant que nation de la bordure du Pacifique.

Dans l'Arctique, où les possibilités de développement et d'investissement sont connues depuis nombre d'années, des efforts énormes sont déjà en cours pour exploiter les ressources de la région. Ce n'est que